
2889 30/11 88: Skriftlig fremsættelse 2890 
[Trafik- og kommunikationsministeren] 

Landsforening, ELFO, har derfor været enige i, 
at der vil kunne opnås en mere rationel og mere 
sikker sagsbehandling ved at henlægge autori- 
sationsudstedelser for hele landet til Elektrici- 
tetsrådet. 

En tilsvarende ordning blev gennemført for 
autorisationer for gas-, vand- og sanitetsmestre 
samt kloakmestre ved lov nr. 250 af 8. juni 1978, 
hvorefter autorisationsudstedelsen blev over- 
ført fra de enkelte kommuner til statsinstitutio- 
nen Danmarks Gasmateriel Prøvning. Erfarin- 
gerne med denne omlægning af autorisations- 
udstedelsen har været gode. 

Elektricitetsrådets overtagelse af autorisa- 
tionsudstedelsen vil kun medføre en ressource- 
forøgelse svarende til et halvt årsværk og en ud- 
giftsforøgelse på i alt ca. 250.000 kr. årlig. Dette 
beløb vil blive dækket ved fastsættelse af en år- 
lig afgift for indehavelse af autorisation på 
samme måde, som det er gennemført på gas-, 
vand- og afløbsområdet. Når omlægningen er 
sket, vil Elektricitetsrådet fremstille fortegnel- 
ser over samtlige ikraftværende autorisationer 
til udsendelse til elforsyningsselskaber, kom- 
muner m.v. 

Udviklingen siden gennemførelsen af den 
gældende lov i 1958 er gået i retning af, at elin- 
stallatørforretninger i stigende omfang drives 
som anpartsselskaber eller aktieselskaber. Da 
autorisationen på grund af de uddannelses- 
mæssige krav nødvendigvis må være knyttet til 
en person, har forholdet mellem den autorise- 
rede og selskabet i den forløbne tid ofte givet 
anledning til problemer. Med bestemmelserne i 
forslagets § 3 er det derfor hensigten efter for- 
handling med Elektricitetsrådet, Danske El- 
værkers Forening og Elektroinstallatørernes 
Landsforening, ELFO, at fastsætte klare betin- 
gelser for autorisationsforholdet, bl.a. for at 
undgå omgåelse. 

Jeg skal hermed anmode om Folketingets 
velvillige behandling af lovforslaget. 

Jens Thoft (SF): 
Som ordfører for forslagsstillerne fremsætter 

jeg hermed: 
Forslag til lov om ændring af ligningsloven. 

(Stop for anpartsfiduser). 
(Lovforslag nr. L 128). 
Jeg henviser til de bemærkninger, der ledsa- 

ger lovforslaget, og anbefaler det til Folketin- 
gets hurtige behandling. 

Jens Thoft (SF): 
Som ordfører for forslagsstillerne fremsætter 

jeg hermed: 
Forslag til lov om ændring af personskattelo- 

ven. (Stop for anpartsfiduser). 
(Lovforslaget nr. L 129). 
Jeg henviser til de bemærkninger, der ledsa- 

ger lovforslaget, og anbefaler det til Folketin- 
gets hurtige behandling. 

Den første sag på dagsordenen var: 

1) Spørgsmål til ministrene. 

Spm. nr. S 219 

1) Til undervisnings- og forskningsministeren af: 

Hjortnæs (S): 
»Hvorfor vil ministeren nedlægge en af de 

eksisterende tandlægehøjskoler?« 

Skriftlig begrundelse 

Det udvalg, ministeren har nedsat for at fin- 
de besparelser inden for sundhedsvæsenet, har 
ved et snævert flertal indstillet, at tandlægeud- 
dannelsen i Århus skal nedlægges. 

Ministeren har offentligt udtalt, at dette 
medfører, at en af tandlægehøjskolerne skal 
lukkes. 

Det bedes oplyst, hvilke faktorer der vil være 
bestemmende for ministerens endelige beslut- 
ning om, hvilken af de to tandlægehøjskoler 
der skal lukkes. 

Undervisnings- og forskningsministeren (Bertel 
Haarder): 

Spørgsmålet lyder: Hvorfor vil ministeren 
nedlægge en af de eksisterende tandlægehøj- 
skoler? 

Svaret lyder: Der er meget, som taler for at 
nedlægge en af de to tandlægehøjskoler. Der- 
ved vil man nemlig kunne spare et så betydeligt 
beløb som mellem 25 og 30 mio. kr., og man vil 
kunne spare dette beløb, uden at det på nogen 
som helst måde vil gå ud over patienterne, end- 
sige tandsundheden i landet. Det, vi skal huske 
på, er jo, at vi har disse uddannelser for patien- 
ternes skyld og ikke for hverken borgmestrenes, 
provinsbyernes, Københavns eller de lokalt 
valgte folketingsmedlemmers skyld. Det er for 


